

The U.S. Army Europe Band



Information

The United States Army Europe Band under the command of Lieutenant Colonel Thomas H. Palmatier, is stationed at Tompkins Barracks in Schwetzingen, Germany.

The Band was originally activated in 1940. With its partner group, the U.S. Army Europe Soldiers' Chorus, it is the Army's third largest musical organization, the biggest outside of the United States, and the Army's premier musical ambassadors in Europe.

The United States Army Europe Band is an extremely versatile ensemble, always in great demand. Components include the 65-piece concert and marching bands, 35-member ceremonial group, 30 member Soldiers' Chorus, 19-piece "Soldiers of Swing" jazz ensemble, "Night Fire" pop/rock group, "Rhein River Ramblers" dixieland band, jazz combo, brass quintet, and woodwind quintet. Members earn their positions by special audition, and most have performed or taught professionally prior to their military service. A majority of its members hold degrees in music from highly regarded international universities and conservatories.

The U.S. Army Europe Band and Chorus performs more than 200 times each year, and has appeared in over 20 European and Middle Eastern countries from Russia to Lebanon. Whatever the specific requirement, the men and women of the Band and Soldiers' Chorus continue to represent the best of the United States Army.

Die US Armee Europa Band



Information

Die United States Army Europa Band, unter der Leitung von Oberstleutnant Thomas H. Palmatier, hat ihren Sitz in den Tompkins Barracks in Schwetzingen.

Die Band, wurde ursprünglich 1940 aktiviert. Im Laufe der Jahre erfuhr sie jedoch viele Veränderungen. Zusammen mit der Partnergruppe, dem US Army Soldaten-Chor, Europa, ist sie derzeit die drittgrößte musikalische Formation der gesamten Armee, allerdings die größte mit Sitz außerhalb der USA und damit deren musikalischer Repräsentant ersten Ranges in Europa.

Die Band zeichnet sich als ein ausgesprochen vielseitiges Ensemble aus, das sich großer Nachfrage erfreut. Sie ist zusammengesetzt aus einer 65 Musiker starken Konzert- und Spielmannsgruppe, der 35 Musiker Zeremoniellgruppe, einer 19 Musiker „Soldiers of Swing“ Big Band, der „Night Fire“ Popgruppe, der Dixieland Band, einer Jazz Combo, einem Blechbläser Quintett sowie einem Holzbläser Quintett. Die Musiker erhalten ihre Stellen nach entsprechenden anspruchsvollen Proben, wobei viele bereits professionelle Erfahrungen vor ihrer Militärdienstzeit gesammelt oder Musik gelehrt haben. Die Mehrzahl der Mitglieder ist zudem im Besitz eines Hochschulabschlusses in Musik von anerkannten amerikanischen Universitäten oder Konservatorien.

Die US Army Band, Europa im ganzen verzeichnet mehr als 200 Auftritte pro Jahr im In- und Ausland, die sie bisher in über 20 europäische und Nahost-Länder von Russland bis in den Libanon führten.

Welche Aufgabe auch immer gestellt wird, die Frauen und Männer der Band und des Soldatenchores werden weiterhin das Beste repräsentieren, was die US-Armee zu bieten hat.



THE U.S. ARMY EUROPE CONCERT BAND



THE U.S. ARMY EUROPE MARCHING BAND



THE U.S. ARMY EUROPE BAND AND CHORUS

The U.S. Army Europe Band

Commander's Biography

Lieutenant Colonel Thomas H. Palmatier holds a Bachelor of Music degree, Magna cum Laude, in Applied Music from the Crane School of Music in Potsdam, New York and a Master of Fine Arts degree in Music from Truman State University in Kirksville, Missouri. His military education includes the U.S. Army Command and General Staff College where he received the Smythe Award as the top student of military history. Prior to this assignment, he served as Executive Officer to The Adjutant General of the Army. He previously served as Department of the Army Staff Bands Officer, supervising over 100 Army band activities worldwide. Lieutenant Colonel Palmatier's other military experience includes command of The U.S. Continental Army Band at Fort Monroe, Virginia; the 14th Army Band at Fort McClellan, Alabama; and the 79th Army Band in Panama. Additionally, while serving as Fifth U.S. Army Staff Band Officer, he supervised the training and performance of 23 bands in 19 states. Upon his selection as Associate Conductor of The Army Band, Lieutenant Colonel Palmatier was appointed Director of The Army Ceremonial Band, The U.S. Army Brass Band, and The U. S. Army Herald Trumpets.

He is Past-President of the North American Brass Band Association, is Director of the International Marine Tattoo, and was Principal Director of Music for the Virginia International Tattoo. He was also Music Director of the Dominion Brass Band, leading them to their 1996 victory in the Honors Section of the North American championships. Most recently he supervised musical support for the 2001 Presidential Inaugural celebration.

Lieutenant Colonel Palmatier has received numerous military honors to include seven awards of the Meritorious Service Medal. He has also earned the Parachutist and Air Assault Badges as well as a combat patch for service in El Salvador. He is married to the former Shirley Fuller, a retired Army officer and has a daughter, Gabrielle, who resides in California.

Die US Armee Europa Band

Biographie

Oberstleutnant Thomas H. Palmatier besitzt ein Diplom in angewandten Musikwissenschaften der Crane School of Music in Potsdam, New York, und hat ein Musik-studium an der Truman State Universität in Kirksville, Missouri, mit dem Magister abgeschlossen. Während seiner militärischen Ausbildung studierte er an dem U.S.Army Command und Staff College, wo er die Smythe Auszeichnung erhielt als bester Schüler in der militärischen Geschichte. Bevor er seine jetzige Stelle antrat, diente Oberstleutnant Palmatier als Executive Officer beim Adjutant General der US Army. Davor diente er als Department of the Army Staff Bands Officer, wobei er über 100 Aktivitäten der Army Band weltweit zu überwachen hatte. Weitere Dienststellen von Oberstleutnant Palmatier waren bei der U.S. Army Continental Band in Fort Monroe, Virginia, bei der 14. Army Band in Fort McClellan, Alabama, und bei der 79. Army Band in Panama. Ferner beaufsichtigte er die Proben und die Auftritte von 23 Militärkapellen in 19 Staaten während seiner Zeit als Staff Band Officer der 5. U.S. Army diente. Nachdem er zum Ausserordentlichen Dirigent von The Army Band gewählt wurde, wurde Oberstleutnant Palmatier zum Leiter der Army Ceremonial Band, der U.S. Army Brass Band und der U.S. Army Herald Trumpets ernannt.

Oberstleutnant Palmatier war der ehemalige Präsident der North American Brass Band Association; er ist der Leiter des International Marine Tattoo, und war der musikalische Leiter des Virginia International Tattoo. Ausserdem war er der musikalische Leiter der Dominion Brass Band, die er 1996 zum Sieg in der Ehrenriege der North American Championships führte. Vor kurzem erst beaufsichtigte er die musikalische Unterstützung bei der feierlichen Einführung des Präsidenten im Jahr 2001.

Oberstleutnant Palmatier erhielt zahlreiche militärische Ehren und Orden, darunter sieben mal die Meritorious Service Medal. Ausserdem erhielt er die Parachutist and Air Assault Badges sowie ein combat patch für seinen Dienst in El Salvador. Verheiratet ist Oberstleutnant Palmatier mit der pensionierten Army Offizierin Shirley, geb. Fuller, und hat eine Tochter, Gabrielle, die in California lebt.



LIEUTENANT COLONEL THOMAS H. PALMATIER

The U.S. Army Europe Band

Appearances

- 2003 International Marching Shows:** Bremen
Major Concerts: Schwetzingen; Plankstadt; Győr; Budapest; Prague; Plzeň;
Ostrava; Kornwestheim; Koblenz
Tours: Czech Republic; Hungary
- 2002 International Marching Shows:** Bremen; Hamburg; Hannover; Nice, France;
Birmingham, England
Major Concerts: Bremerhaven; Nice, France; Schwetzingen; Plankstadt;
Ludwigsburg; Karlsruhe; Leimen
Tours: Northern Germany, Denmark, Netherlands, England
- 2001 International Marching Shows:** Bremen; Koblenz; Krackow, Poland
Major Concerts: Frankfurt; Kornwestheim; Schwetzingen; Nürnberg;
Mannheim; Heidelberg; Klaipėda, Lithuania; St. Pölten, Austria
Tours: Eastern Germany, Poland
- 2000 International Marching Shows:** Bremen, Hannover World Expo, Karlsruhe
Major Concerts: Vicenza, Italy; Umbria, Italy; Wilhelmshaven; Prague, Czech
Republic; Budapest, Hungary; Markgroeningen; Wiesloch
Tours: Italy, Czech Republic, Hungary
- 1999 International Marching Shows:** Bremen
Major Concerts: Schwetzingen; Karlsruhe; Baunatal; Europa Park;
Markgroeningen; Russelsheim; Freudenstadt; Pisa, Italy; Montreux,
Switzerland
Tours: Italy, Hungary

Die US Armee Europa Band

Auftritte

- 2003 Internationale Musikgruppentreffen:** Bremen
Grössere Konzerte: Schwetzingen; Plankstadt; Győr; Budapest; Prague; Plzeň;
Ostrava; Kornwestheim; Koblenz
Tourneen: Czech Republic; Hungary
- 2002 Internationale Musikgruppentreffen:** Bremen, Hamburg, Hannover, Nice,
Frankreich, Birmingham, Groß Britannien
Grössere Konzerte: Bremerhaven, Nice, Frankreich, Schwetzingen, Plankstadt,
Ludwigsburg, Karlsruhe, Leimen
Tourneen: Nord Deutschland, Danmark, Niederlande, Groß Britannien
- 2001 Internationale Musikgruppentreffen:** Bremen, Koblenz, Krakow, Poland
Grössere Konzerte: Frankfurt; Kornwestheim; Schwetzingen; Nürnberg;
Mannheim; Heidelberg; Klaipeda, Lithuania; St. Pölten, Austria
Tourneen: Ost Deutschland, Poland
- 2000 Internationale Musikgruppentreffen:** Bremen, Hannover World Expo,
Karlsruhe
Grössere Konzerte: Vicenza, Italy; Umbria, Italy; Wilhelmshaven; Prague,
Czech Republic; Budapest, Hungary; Margroeningen; Wiesloch
Tourneen: Italy, Czech Republic, Hungary
- 1999 Internationale Musikgruppentreffen:** Bremen
Grössere Konzerte: Schwetzingen; Karlsruhe; Baunatal; Europa Park;
Markgroeningen; Russelsheim; Freudenstadt; Pisa, Italy;
Montreux, Switzerland
Tourneen: Italy, Hungary

The U.S. Army Europe Band

Booking

Military

Commander, USAREUR Band
Attn: Scheduling NCO
Unit 29061
APO AE 09081

Phone: (DSN) 379-6511

Fax: (DSN) 379-7597

Civilian

The United States Army Europe Band
Attn: Scheduling
Postfach 1953
D-68723 Schwetzingen

Phone: +49 6202 80 6511

Fax: +49 6202 80 7597

Web Site: <http://www.1perscom.army.mil/band/band.htm>

Email: Gerald.Holland@hq.1perscom.army.mil

Die US Armee Europa Band

Buchung

The United States Army Europe Band
Attn: Scheduling
Postfach 1953
D-68723 Schwetzingen

Telefon: 06202 80 6511

Telefax: 06202 80 7597

Web Site: <http://www.1perscom.army.mil/band/band.htm>

Email: Gerald.Holland@hq.1perscom.army.mil

The U.S. Army Europe Chorus



Information

The United States Army Europe Soldiers' Chorus, under the direction of Lieutenant Scott McKenzie, is stationed at Tompkins Barracks in Schwetzingen, Germany.

The Chorus organized in 1963 to enhance troop morale through musical performances. The group quickly proved highly successful in advancing relations between the American community in Europe and its host nations, and has captured the hearts of many.

In 1981, the Soldiers' Chorus was attached to the United States Army Europe Band. Unlike their band colleagues, the singers do not enter the military as musicians. Rather, they are selected through competitive auditions from other specialties in the Army, and receive intensive training in vocal, dance, and theatrical skills. The ensemble is one of only four full-time choral groups in the Army, and the only one located outside of the United States.

The Chorus performs more than 150 times each year and has appeared in several European countries. Whatever the specific requirement, the men and women of the Soldiers' Chorus continue to represent the best of the United States Army.

Der US Army Europa Chor



Information

Der United States Army Soldatenchor Europa, unter der Leitung von Leutnant Scott McKenzie, hat seinen Sitz in den Tompkins Barracks in Schwetzingen.

Der Chor wurde 1963 gegründet und sollte zunächst die Truppenmoral durch musikalische Darbietungen verbessern. Er wurde jedoch sehr schnell zur Förderung der freundschaftlichen Beziehungen zwischen den amerikanischen Militärgemeinden in Europa und deren Gastländern eingesetzt und eroberte sich die Herzen vieler Zuhörer.

1981 wurde der Chor der US Army, Europe, Band angegliedert. Entgegen dem Grundsatz der Bandmitglieder treten die Sänger und Sängerinnen dem Militärdienst nicht direkt als Musiker bei, sondern werden statt dessen aus vielen Berufsgruppen der Armee durch wiederum sehr anspruchsvolle Prüfungen ausgewählt. Danach erhalten sie intensiven Gesangs-, Tanz-, und Schauspielunterricht. Der Chor stellt nur einen der vier Ganztagschöre der US Army dar, ist aber der einzige mit Sitz ausserhalb der USA.

Der US Army Soldatenchor verzeichnet mehr als 150 Auftritte pro Jahr, die sie bisher in viel verschiedene europäische Länder führten. Was immer auch die Aufgabe sein mag, die Männer und Frauen der US Army Chor erfüllen sie mit Bravour und repräsentieren das Beste, was die US Armee zu bieten hat.



THE U.S. ARMY EUROPE SOLDIERS' CHORUS

The U.S. Army Europe Chorus

Director's Biography

First Lieutenant J. Scott McKenzie reported to the U. S. Army Europe Band and Chorus in June 2004. He earned a Bachelor of Arts in Music degree from Virginia Tech in 1994. After graduating, he taught chorus, band, and general music at the middle school level for four years. While teaching, he continued his studies in music education and conducting at the Peabody Conservatory in Baltimore, Maryland.

In the fall of 1999, Lieutenant McKenzie enlisted in the U. S. Army as a saxophone player. After initial entry training, he was assigned to the 82d Airborne Division Band at Fort Bragg, North Carolina, where in addition to performing in the ceremonial band, concert band, jazz band, and saxophone quartet, he served as staff arranger and library noncommissioned officer-in-charge. After being selected to be an Army Band Officer in 2001, he reported to Officer Candidate School in March 2002. Prior to his current assignment, he served as Executive Officer of Student Company at the Armed Forces School of Music in Norfolk, Virginia.

Lieutenant McKenzie is a graduate of the Basic Music Course, Airborne School, the Primary Leadership Development Course, Officer Candidate School, the Adjutant General Officer Basic Course, and the Army Band Officer Course. His awards and decorations include two Army Commendation Medals, three Army Achievement Medals, the Good Conduct Medal, the Noncommissioned Officer Professional Development Ribbon, the National Defense Service Medal, Parachutist Badge, and the German Parachutist Badge.

Lieutenant McKenzie and his wife, Anne, have two children, Jimmy and Colleen.

Der US Army Europa Chor

Biographie

Oberleutnant J. Scott McKenzie kam im Juni 2004 zur U.S. Army Europa Band und Chor. Seit 1994 besitzt er das Magister in Musikwissenschaften von der Virginia Tech Universität. Nach dem Abschluss des Studiums unterrichtete er vier Jahre lang in der Mittelschule Chormusik, allgemeine Musik und Musik für Orchester. Während dieser Zeit nahm er auch sein Musikstudium am Peabody Konservatorium in Baltimore, Maryland wieder auf.

Im Herbst 1999 kam Oberleutnant McKenzie zur Armee im Rang eines Unteroffiziers und diente als Saxophonspieler bei der 82. Luftlandedivision in Fort Bragg, North Carolina. Zusätzlich spielte er in der Zeremonienband, der Konzertband, der Jazz Band ebenso wie im Saxophonquartett, und diente ausserdem als Stabsarrangeur und verantwortlicher Unteroffizier. Nach seiner Auswahl zum Army Band Offizier im Jahre 2001, begann er seine Schulung als Offiziersanwärter im Jahre 2002. In seiner letzten Dienststelle arbeitete Oberleutnant McKenzie als Executivoffizier der Studentenkompanie bei der Armed Forces School of Music in Norfolk, Virginia.

Oberleutnant McKenzie besitzt Abschlüsse des Grundkurses der Luftlandeschule, des Führungskurses der Schule für Offiziersanwärter, des Grundkurses für Adjutant General Offiziere und des Kurses für Army Band Offiziere. Seine Auszeichnungen und Orden beinhalten zwei Army Commendation Medaillen, drei Army Achievement Medaillen, die Good Conduct Medaille, das Band für Noncommissioned Officer Professional Development, die National Defense Service Medaille, das amerikanische sowie das deutsche Abzeichen für Fallschirmspringer.

Oberleutnant McKenzie und seine Frau Anne haben zwei Kinder, Jimmy und Colleen.



Lieutenant J. Scott McKenzie

The U.S. Army Europe Chorus

Appearances

- 2003** **Major Concerts:** Rennerod, Maintal, Schwetzingen, Kunzelsau
Tours: Poland, Kosovo, Thuringen
- 2002** **Major Concerts:** Bremen, Switzerland, Holland
Tours: Bosnia-Herzegovina, Kosovo
- 2001** **Major Concerts:** Albania, France, Poland, Germany, Macedonia
Tours : Albania, Kosovo, Germany
- 2000** **Major Concerts:** Bretten, Wiesloch, Karlsruhe, Bremen,
Hannover
Tours: Italy, Bosnia-Herzegovina, Kosovo, Belgium
- 1999** **Major Concerts:** Bretten, Wiesloch, Neckarbischofsheim,
Ketsch,
Hemmingen, Rüsselsheim, Freudenstadt, Karlsruhe
Tours: Bosnia

Der US Army Europa Chor

Auftritte

- 2003 Grössere Konzerte:** Rennerod, Maintal, Schwetzingen, Kunzelsau
Tourneen: Poland, Kosovo, Thuringen
- 2002 Grössere Konzerte:** Bremen, Schweiz, Niederlande
Tourneen: Bosnien-Herzegovina, Kosovo
- 2001 Grössere Konzerte:** Albanien, Frankreich, Polen, Deutschland, Mazedonien
Tourneen: Albanien, Kosovo, Deutschland
- 2000 Grössere Konzerte:** Bretten, Wiesloch, Karlsruhe, Bremen, Hannover
Tourneen: Italien, Bosnien-Herzegovina, Kosovo, Belgium
- 1999 Grössere Konzerte:** Bretten, Wiesloch, Neckarbischofsheim, Ketsch,
Hemmingen, Rüsselsheim, Freudenstadt, Karlsruhe
Tourneen: Bosnien

The U.S. Army Europe Chorus

Booking

Military

Commander
USAREUR Band and Chorus
Attn: Scheduling NCO
Unit 29061
APO AE 09081

Phone: (DSN) 379-6511
Fax: (DSN) 379-7597

Civilian

The U. S. Army Europe Soldiers' Chorus
Attn: Scheduling
Postfach 1953
D-68723 Schwetzingen

Phone: +49 6202 80 6511
Fax: +49 6202 80 7597

Web Site: <http://www.1perscom.army.mil/band/band.htm>
E-mail: Gerald.Holland@hq.1perscom.army.mil

Der US Army Europa Chor

Buchung

The United States Army Europe Soldiers' Chorus
z.Hd. Scheduling
Postfach 1953
D-68723 Schwetzingen

Telefon: 06202 80 6511

Telefax: 06202 80 7597

Web Site: <http://www.1perscom.army.mil/band/band.htm>

E-mail: Gerald.Holland@hq.1perscom.army.mil



U.S. ARMY EUROPE BAND AND CHORUS LOGO